
  هفته بيست و هش�تم ليگ درحالی استارت 
می خورد که  استقلال در تبريز اين فرصت را دارد 
تا شانس خود را براي کسب سهميه آسيا افزايش 
دهد. هفته بيست و هش�تم ليگ برتر فوتبال 
امروز با ديدار گس�ترش فولاد و استقلال آغاز 
مي شود. اين ديدار براي آبي ها حساسيت هاي 
زيادي دارد. از سوي ديگر اينکه پرسپوليس نيز 
در آزادي در شرايطي پذيراي پارس جنوبي است 
که قهرمان ليگ شده و نگراني از اين بابت ندارد. 
وينفرد شفر هنوز راضي به تمديد قراردادش نشده 
است. مسئولان باشگاه استقلال در آشفته بازار دلار 
در به در به دنبال جلب رضايت سرمربي آلماني خود 
هستند، اما به نظر مي رسد سرمربي آبي ها هنوز از 
آينده تيمش مطمئن نيست. استقلال که از هفته ها 
قبل ديگر اميدي به قهرماني نداش��ته، حالا تنها 
اميدش کسب سهميه ليگ قهرمانان و کنار زدن 
ذوب آهن و رسيدن به عنوان نايب قهرماني است. 
شاگردان شفر با 47 امتياز و تفاضل گل بهتر نسبت 

به سايپا در رده سوم قرار دارند و غلبه بر گسترش 
موقتاً آنها را   به رده دوم مي آورد. البته ذوب فردا با 
غلبه بر فولاد مي تواند جايگاهش را پس بگيرد. روند 
رو به رشد استقلال چند هفته اي تداوم داشته و اين 
تيم در 10 بازي گذشته شکستي را متحمل نشده 
اس��ت. پنج برد متوالي در ليگ برتر ثبات اين تيم 
را نشان مي دهد. با اين حال در فاصله سه هفته تا 
پايان فصل حتي جايگاه سومي استقلال نيز قطعي 

نشده است. 
در حالي که بازيکنان استقلال انگيزه زيادي براي 
سه بازي باقي مانده و همچنين ليگ قهرمانان آسيا 
دارند، اما تيم فيروز کريمي يکي از بي انگيزه ترين 
تيم هاي اين روزهاست. گس��ترش رده نهمي، نه 
نگران سقوط است و نه اميدي به صعود در جدول 
و گرفتن سهميه دارد. به همين دليل است که در 
بازي امروز تساوي هم براي گسترش نتيجه خوبي 
محسوب مي شود. در عوض استقلالي ها براي باز 

کردن دروازه اين تيم به دنبال فرصت مي گردند. 

   اولين بازي پس از قهرماني
سرخپوش��ان ب��ه ه��دف خ��ود رس��يده اند و 
قهرماني ش��ان را مس��جل کرده اند. رويارويي با 
پارس جنوبي نخستين بازي پرسپوليس پس از 
قهرماني است و قطعاً برانکو ايووانکويچ دوست دارد 
بازيکنانش در بازي برگشت هم جمي ها را شکست 
دهند. با اين حال بي انگيزگي خطري اس��ت که 
بازيکنان قرمزپ��وش را تهدي��د مي کند. قطعي 
شدن قهرماني مي تواند تأثير زيادي روي بازيکنان 
پرسپوليس داشته باشد. اين ديدار بهترين زمان 
براي استفاده از بازيکنان نيمکت نشين و فرصت 
دادن بيشتر به آنهاس��ت تا سرمربي پرسپوليس 
تيم دومش را نيز محک بزند. تيم ميزبان از س��ه 
بازي آخر خود تنها يک برد داش��ته و با غلبه بر 
پديده مق��ام قهرماني را از آن خود کرده اس��ت. 
پرسپوليس در آسيا هم جايگاه خوبي دارد و در 
صورتي که بتواند السد را در آزادي مغلوب کند، 
اين فرصت را دارد که صدرنشين گروهش شود. 

شجاع خليل زاده در اين بازي غايب است.  برانکو 
در نشست خبري پيش از اين ديدار به بازيکنانش 
هشدار داده که پارس جنوبي را دست کم نگيرند: 
»طبيعي است که دوست داريم جشن قهرماني را 
در تهران با هواداران بگيريم. پارس جنوبي تيمي 
اس��ت که ش��روع خوبي در ليگ برتر داشت، اما 
اولين شکس��ت اين تيم در ليگ برابر ما بود. آنها 
در نيم فصل دوم تغييرات زيادي داشتند، اما اين 
تيم هنوز کيفيت خوبي دارد و س��خت مي بازد. 
سنگين ترين شکس��ت اين تيم مقابل استقلال 
بود، ولي من نمي خواهم به آن بپردازم. آنها مقابل 
تيم قهرمان قطعاً انگيزه زيادي دارند و هدفشان 
قرار گرفتن در رده چهارم تا ششم است و آنها ما 
را به خاطر قهرمان شدن دست کم نمي گيرند.« 
سرمربي سرخپوشان از تغيير در ترکيب تيمش 
خبر داد: »ماهيني مصدوميت جزئي دارد و ممکن 
است به بازي نرسد. رادوشوويچ هم از ناحيه کمر 
مصدوم است، اما تمام بازيکنان ما جوان هستند 
و با توجه ب��ه وضعيت مان ترکيب ب��ازي فردا را 
مي چينيم، مطمئناً فردا تغييراتي خواهيم داشت. 
هدف باشگاه نگه داشتن همه بازيکنان است، ولي 
فقط کساني که دلشان با باشگاه است در اين تيم 

مي مانند. قطعاً بهترين ها با ما خواهند ماند.«
در آن سوي ميدان اما پارس جنوبي اي قرار دارد که 
هفته هاست از روزهاي اوج خود فاصله گرفته و حالا 
بيش از هر زمان ديگري به شکس��ت پرسپوليس 
و همچنين گرفتن انتقام بازي رفت فکر مي کند. 
ش��اگردان تارتار در رتبه هفتم ايس��تاده اند و اين 
مربي اصلًا دوست ندارد تيمش بيش از اين دچار 
نزول در جدول شود. باز ماندن از کورس قهرماني 
و مشکلات مالي کمر اين تيم را شکسته تا جايي 
که جمي ها حتي به آسيا نيز فکر نمي کنند. تقابل 
محمد نوري، کاپيتان پارس جنوبي با تيم سابقش 
در ورزشگاه آزادي جالب توجه است. پارس جنوبي 
در چهار بازي آخر خود در ليگ سه تساوي و يک 
باخت دشت کرده است. سرمربي اين تيم مسجل 
بودن قهرماني پرسپوليس را بهترين فرصت براي 
بازيکنانش مي داند: »اين ب��ازي مي تواند براي هر 
تيمي مهم باشد. براي پرسپوليس سخت نيست، 
چون قهرمان شده است و نيازي به امتياز اين بازي 
ندارد، اما تيم جوان ما به  دنب��ال صعود در جدول 
رده بندي است. اگر به هفت تيم نخست نگاه کنيد، 
فقط جايگاه پارس جنوبي عجيب است. ما با خيال 
راحت به کارم��ان ادامه مي دهي��م، در حالي که 
تيم هاي پايين جدول خواب ندارند و به فکر ماندن 
در ليگ هستند. کارمان براي گرفتن سهميه آسيا 
سخت است. جبران هفت امتياز عقب ماندگي در سه 
بازي سخت است، اما اين را مي دانيم که رده پنجم 

از هفتم بهتر است.«

اتحاد مثال زدني کشتي جواب داد، رسول برگشت
خادم:  عزيزان وزارت مجبورند تحملم كنند!

مجمع فوق العاده فدراس�يون کش�تي که عصر دوشنبه برگزار شد 
يك پيام مه�م و وي�ژه ب�راي وزارت ورزش و کميته مل�ي المپيك 
داش�ت، اينکه کش�تي با تم�ام ت�وان و تمام ق�د از رس�ول خادم 
پش�تيباني مي کند و حاضر نيس�ت کس�ي ديگر جز او را به عنوان 
رئي�س فدراس�يون ورزش اول کش�ور ب�الاي س�ر خ�ود ببين�د.
قصه اختلاف ريشه دار رس��ول خادم با وزارت نش��ينان ورزش به قبل از 
المپيک 2016 برمي گردد، داستاني که خيلي ها باورش نمي کردند، اما نوع 
رفتارهاي محمدرضا داورزني، معاون ورزش قهرماني در مجمع روز دوشنبه 
و اصرار بر انتخاب سرپرست به جاي رسول خادم آن هم در حالي که اعضا 
از ادامه رياس��ت خادم مي گفتند، ديگر جاي هيچ شکي باقي نگذاشت 
که وزارت نشينان به رغم تمام ظاهرسازي ها چندان هم بي ميل به قبول 

استعفاي خادم و انتخاب سرپرست براي فدراسيون نبودند.
مشخص است که وزارت ورزش در پي نشاندن گزينه مدنظر خود در اتاق 
رياست فدراسيون کشتي است، آرزويي که البته با اتحاد مثال زدني جامعه 

کشتي بر باد رفت و به جايي نرسيد.
  پاسخ مثبت در زورخانه

به هر حال در پايان مجمع دوش��نبه بعدازظهر و در حال��ي که قرار بود 
داورزني خود شخصاً با رسول خادم براي بازگشت به فدراسيون صحبت و 
او را متقاعد کند، اين بزرگان و ريش سفيدان کشتي بودند که با حضور در 
زورخانه نامجوي تهران خادم را متقاعد به بازگشت کردند. در اين ديدار 
رؤساي هيئت هاي استاني از رسول خادم خواستند تا فعاليت خود را در 
فدراسيون کشتي از سر بگيرد و خادم نيز با قبول اين درخواست، استعفاي 
خود را پس گرفت. بني تميم، نايب رئيس فدراسيون کشتي با تأييد اين 
خبر گفت: »خادم طي يکي، دو روز آينده در محل کار خود حاضر مي شود. 
اميدوارم با همدلي صورت گرفته شاهد رشد و اعتلاي هرچه بيشتر کشتي 

در ميادين بين المللي باشيم.«
   کشتي همچنان تنهاست

کشتي همچنان با معضلات ريز و درشت زيادي روبه رو است، اين را مي توان 
از خط به خط بيانيه رس��ول خادم پس از انصراف از استعفا و بازگشت به 
فدراسيون کشتي متوجه ش��د. خادم پس از احترام به رأي و درخواست 
مجمع عمومي و بازگشت به رياست فدراسيون کشتي در بيانيه اي نوشت: 
»اعضاي مجمع براي بار دوم استعفاي مرا نپذيرفتند. از اين همه محبت 
و اعتماد رؤساي هيئت هاي کشتي، نمايندگان ساير سازمان ها، نهادها و 
همچنين مردم عزير و علاقه مندان به کشتي کشور صميمانه سپاسگزارم. 
پايداري و اصرار نمايندگان خانواده بزرگ کشتي کشور بر ادامه فعاليت 
اينجانب جسارت »نه« گفتن را از من مي گيرد، اما دغدغه ها و  نگراني ها 
به قوت خود باقيست و هيچ چيز تغيير نکرده است. هنوز هيچ اقدام عملي 
از سوي دستگاه ديپلماس��ي براي  مذاکره با کميته بين المللي المپيک 
جهت کاهش جرائم و محروميت هاي سنگين جديدي که در صورت عدم 
رويارويي با نمايندگان رژيم صهيونيستي، قهرمانان ملي ما با آن مواجه 
مي شوند، صورت نگرفته است. کميته بين  المللي المپيک تحت فشارهاي 
سياس��ي صددرصد اس��ت. آنها در گام بعدي اجازه ميزباني و برگزاري 
مسابقات بين المللي را نيز از کشورهايي چون ايران مي گيرند و جالب است 
که اين محروميت ها در کشتي بيشتر از ساير رشته ها دنبال مي شود که اين 
مسئله اتفاقي نيست. نمي دانم اين عدم توجه و عدم پيگيري رجال محترم 

مسئول را چه تعبيري بايد کرد.«
خادم در ادامه اين بيانيه با اش��اره به دست خالي فدارسيون براي کمک به 
قهرمانان کشتي گفت: »به عنوان مسئول ورزش ملي کشور، هيچ ابزاري 
براي کمک به قهرمانان ملي مان در اختيار ندارم. هيچ کس کنار ما نيست. 
اصرار من به تکليف مقامات ذي ربط براي کمک به قهرمانان ملي به قوت خود 
باقي است. نکته ديگر داستان بي مهري هاي دوستان وزارت ورزش به کشتي 
است. گويا اين عزيزان مجبورند بنا بر اصرار مجمع مدتي ديگر اين حقير را 
تحمل کنند، البته با شناختي که از آنها دارم بعيد مي  دانم تغييري رخ دهد. 
به هر حال وظيفه من است که در هر موضع و جايگاهي که هستم به احترام 
ايستادگي کم نظير خانواده بزرگ کشتي جز پاسخ مثبت چيز ديگري نگويم. 
به نظر مي رسد با شرايط موجود هم در عرصه داخلي و هم در بخش بين المللي 
با مشکلات و تنگناهاي بيشتري نسبت به گذشته مواجه خواهيم بود، به ويژه 
اينکه گمان مي شود با موضع گيري هاي اخير خانواده کشتي، حساسيت 

منفي بعضي از عزيزان نيز به ورزش ملي کشور افزايش يافته است.«

 كالاي ورزشي ايراني
 مي تواند جايگزين نمونه خارجي شود

طبق فرمايش��ات مقام معظ��م رهبري، 
امسال سال حمايت از کالاي ايراني است. 
نامگذاري سال 97 مي تواند بهانه خوبي 
براي استفاده از کالاهاي باکيفيت ايراني 
باشد. خوشبختانه در ايران کالاهاي خوبي 
توليد مي شود، اما عده اي همواره در پي 
نمونه خارجي آن هستند. در ورزش اگر 
نگاه کنيم، به خوبي قابل مش��اهده است 
که نمونه هاي داخل��ي خوبي وجود دارد 
که نه تنها مي تواند از ميزان هزينه هايي که مي شود، کم کند که باعث 
رش��د اقتصادي هم مي ش��ود. نه اينکه کالاي خارجي کيفيت خوبي 
نداشته باشد نه، اما متأس��فانه آنچه که در دسترس ورزشکاران ايراني 
قرار مي گيرد، جنس مناسبي ندارد. با توجه به اين مسئله بدون شک 
به دليل وجود افراد س��ودجو و دلال هاست که به سراغ کالاي خارجي 
مي رويم. چرا نبايد به کالاي داخلي روي آورد! نه اينکه هر جنس��ي را 
صرف توليد داخلي استفاده کنيم، اما کالاهاي ايراني با برندهاي معتبر 
و کيفيت هاي مطلوب در ايران کم نيست که استفاده از آن نه فقط به 
اقتصاد کشور کمک مي کند و چرخه اقتصاد را به حرکت درمي آورد که 
دست افراد س��ودجو و دلال ها را هم کوتاه مي کند و مانع از خروج ارز 
از کشور مي شود که مسلماً اين مسئله بسيار مهمي است. البته به اين 
مسئله نيز بايد توجه کرد که استفاده از کالاي ايراني بايد براساس اصول 
و قواعدي باش��د که باعث بالاتر رفتن هرچه بيشتر کيفيت آن شود و 
ايجاد رقابت کند. ما در ايران از لحاظ پارچه مشکلي نداريم، تنها کافي 
است کمي به تهيه، دوخت و کيفيت توجه شود تا خود به خود، کيفيت 
بهتر و شرايط بهتر باعث کنار زدن کالاي خارجي شود. حمايت از کالاي 
ايراني بايد يک پروژه همه جانبه و دوسويه باشد، يعني عرضه و تقاضا 
به شکلي باشد که دو طرف سود ببرند. ضمن اينکه توليدکننده ها هم 
بايد حوا س ش��ان به کيفيت و مصرف کننده باشد. در اين صورت هيچ 
شکي وجود ندارد که در انتخاب ها، اولويت با کالاي داخلي خواهد بود 
و طبق فرمايشات رهبري و نامگذاري امسال، شاهد حمايتي خوب از 

کالاي داخلي خواهيم بود. 

احضار فردوسي پور به دادسرا
 عادل فردوس��ي پور، مجري برنامه نود 
با شکايت مالک سابق تيم فوتبال نفت 
تهران به دادسرا احضار شد. فردوسي پور 
چندي پيش در برنام��ه نود آيتمي را به 
معرفي مالک سابق نفت اختصاص داد، 
آيتمي که ب��ه مزاج مال��ک نفت خوش 
نيامد و با اين ادعا که تصاوير پخش شده مربوط به زندگي شخصي 
او بوده، از مجري تلويزيون به دادس��را ش��کايت کرد. در همين 
راستا گفته مي شود که تاکنون دو احضاريه براي فردوسي پور از 
سوي دادسرا ارسال شده که فردوسي پور براي اداي توضيحات 
در دادسرا حضور پيدا نکرده و گويا قرار است احضاريه سوم هم 
به زودي ارسال شود که اگر باز هم مورد توجه قرار نگيرد، دادگاه 

حکم جلب او را صادر خواهد کرد. 

حالا نوبت وزارت ورزش است
بازگشت رسول خادم به کشتي، هرچند ورزش اول کشورمان را از بلاتکليفي 
درآورد، اما بيانيه او پس از منصرف شدن از استعفا بيانگر اين است که نگراني ها 
از آينده کشتي همچنان به قوت خود باقي است. خادم در شرايطي اسفند 
گذشته از فدراسيون کش��تي کنار رفت که بالا گرفتن اختلافش با وزارت 
ورزش نقش زيادي در اين کناره گيري داشت، اختلافاتي که رئيس مستعفي 
فدراسيون آن را برخلاف وزير و معاونان وزارت ورزش انکار نکرد و به صراحت 
در بيانيه استعفايش آن را مطرح کرد. در چنين شرايطي خادم براي مصالح 
کشتي و اينکه ورزش اول ايران ضربه نخورد، کنار رفت تا مديري جايگزين او 
شود که به وزارت ورزش نزديک  باشد و اين فدراسيون از نظر مالي و بودجه اي 
تحت فشار قرار نگيرد. با اين حال اتحاد مثال زدني جامعه کشتي و درخواست  
از خادم براي بازگشت، نشان داد که آنها پش��ت رئيس ايستاده اند و به رغم 
برگزاري دو مجمع فوق العاده و فشار وزارت براي کنار گذاشتن خادم، حاضر 
به تسليم نشده اند و همچنان خادم را تنها گزينه شان براي فدراسيون کشتي 
اعلام کرده اند. خادم نيز همانطور که از وي انتظار مي رفت روي اهالي کشتي را 

زمين نينداخت و ديروز به صورت رسمي به فدراسيون کشتي بازگشت. 
با وجود اين به نظر مي رسد همانطور که خادم هم در بيانيه  خود به آن اشاره 
کرده، اين اتفاق برخلاف نظر وزارت ورزش صورت گرفته اس��ت. وزارتي ها 
اگرچه در ظاهر و جلوي دوربين ها از لزوم بازگشت خادم صحبت مي کنند، اما 
در عمل آنها حتي رايزني با گزينه هاي مورد نظرشان را هم آغاز کرده بودند. با 
اين حال اتحاد يکپارچه خانواده کشتي در حمايت از خادم، از اعضاي مجمع 
گرفته تا بزرگان، سبب شده تا وزارت ورزش در جايگاه يک بازنده قرار گيرد. 
در چنين شرايطي به نظر مي رسد تغيير سياست ها و ديدگاه هاي وزير ورزش 
درباره مديريت کشتي لازم و ضروري است، به خصوص که خادم هم ديروز در 
صحبت هايش با انتقاد از اينکه شرايط کشتي تغيير نکرده، به وزارتي ها کنايه 

زد که مجبورند مدتي ديگر او را تحمل کنند!
در اين شرايط ضرروي است وزارت ورزش در صورتي که مديرانش دغدغه و 
درد ورزش را دارند، نسبت به رويه اي که تا امروز داشته اند، تجديدنظر کنند. 
به طور قطع ادامه اختلافات و چوب لاي چرخ انداختن وزارت، آينده ورزش 
کش��تي ايران را که در ميادين جهاني و المپيک اميد اول مدال آوري است، 
دچار مشکلات عديده اي خواهد کرد که دود آن به چشم ورزش اول کشورمان 
مي ر ود. بديهي است که ورزش و به نوعي مديريت در سطح کلان و حتي جزء 
ورزش کشور، محلي براي دخالت دادن اختلافات شخصي و سياسي نيست، 
موضوعي که به نظر مي رسد در وزارت ورزش به عنوان يک اصل پذيرفته نشده 
و سلطاني فر و معاونانش کشتي را به دليل اختلاف نظر با رئيس فدراسيون  
تحت فشار قرار داده اند و از دادن بودجه و حقي که کشتي بر گردن ورزش 
دارد، امتناع مي کنند. چنين رويکردي بود که در نهايت سبب شد تا خادم از 
اين اوضاع درمانده شود و نامه استعفا بنويسد، آن هم در شرايطي که تنها چند 
ماه از انتخاب دوباره اش به عنوان رئيس فدراسيون مي گذشت و او توانسته بود 

در چهار سال اخير مشکلات مالي اين رشته را به حداقل برساند. 
در چنين وضعيتي وزارت ورزش به عنوان متولي اصلي ورزش کش��ور بايد 
در سياس��تگذاري هايش مصلحت و صلاح ورزش را ب��ر جهت گيري ها و 
نگاه هاي سياسي غلبه دهد و نگذارد اختلافات موجود به کشتي به عنوان 
مدال آورترين رشته ورزشي کش��ورمان ضربه بزند، اتفاقي که نتايج آن در 
کارنامه وزارت نشينان هم به عنوان متولي ورزش ثبت خواهد شد. به همين 
خاطر با نشستن دوباره خادم روي صندلي رياست فدراسيون کشتي، نبايد 
اين اختلافات ادامه پيدا کند. البته خادم در صحبت هاي ديروزش تأکيد کرد 
که شرايط تغييري نکرده و دغدغه ها و نگراني هايش به قوت خود باقي است، 
اما حالا توپ در زمين وزارت ورزش است. با توجه به اتحاد جامعه کشتي در 
حمايت از خادم، بديهي است که وزارت هم بايد به اين مسئله احترام بگذارد 
و در جهت رفع دغدغه ها و مشکلاتي که کشتي با آن درگير است، حرکت 
کند و اجازه ندهد مانند سابق اختلافات کشتي را از توجه ويژه اي که لايق 

آن است، محروم کند. 

 يک طلا و يک برنز در تکواندوي قهرماني 
نوجوانان جهان

روز نخست از دوازدهمين دوره رقابت هاي تکواندوی قهرماني نوجوانان 
جهان با کسب يک نشان طلا و يک برنز براي نمايندگان کشورمان به 
پايان رسيد. در اين رقابت ها و در وزن 4۵- کيلوگرم حسين لطفي بعد 
از يک دور استراحت با شکست فرهاد عزيزي از افعانستان، سرور بالابن 
از ترکيه، راتچاپون سنقافان از تايلند و جانگ هوئه لي از کره جنوبي 
راهي مبارزه پاياني ش��د. اين تکواندوکار در فين��ال به مصاف اميربک 
توريف از ازبکس��تان رفت و او را شکس��ت داد و به مدال طلا رس��يد. 
همچنين مبينا کليوند در وزن 72- کيلوگرم ب��ا پيروزي برابر آنجيه 
رودريگوئز از کلمبيا، پوجا راغاو از هندوس��تان، يوسرا دفا از مراکش 
و آيلادا ويپارسرات از تايلند راهي مرحله نيمه نهايي شد. اين نماينده 
کشورمان در اين مرحله برابر امينه گوگباکان از ترکيه شکست خورد 

و صاحب مدال برنز شد. 

 قطعي شدن اعزام ۱۲ رشته
 به بازي هاي پاراآسيايي جاكارتا 

معاون ورزش قهرماني فدراس��يون ورزش هاي جانبازان و معلولين از 
قطعي شدن اعزام ورزشکاران جانباز و معلول در 12 رشته به بازي هاي 
پاراآسيايي جاکارتا خبر داد. محمدرضا گلشني با اعلام اين خبر گفت: 
»کاروان ايران در بخش جانبازان و معلولان براي حضور در س��ومين 
دوره بازي هاي پاراآسيايي در 12 رشته ورزشي نماينده خواهد داشت 
و ورزش��کاران جانباز و معلول در رش��ته هاي دووميداني، تنيس روي 
ميز، تيراندازي، تيراندازي با کمان، واليبال نشسته، بسکتبال با ويلچر، 
بوچيا و بدمينتون در دو بخش بانوان و آقايان و در رش��ته هاي ش��نا، 
وزنه برداري، دوچرخه سواري و تنيس با ويلچر تنها در بخش آقايان در 

اين رقابت ها شرکت مي کنند.«
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  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

چرخه بازيکن سازي را حفظ  مي كنيم
 دعوت از 11 بازيکن تيم نوجوانان به اردوي 
تيم بزرگسالان واليبال نشان داد کولاکوويچ 
چشم بر استعدادهاي واليبال ايران نبسته 
است. محمد وکيلي، يکي از پرافتخارترين 
مربيان جهان در رده ه��اي پايه که تاکنون 
پنج بار به عنوان مربي و سرمربي در مسابقات 
واليبال نوجوانان جهان شرکت کرده و هر بار نيز با کسب عنوان و مدال 
بازگشته و آخرين موفقيتش هم قهرماني در مسابقات   قهرمانی جهان 
بوده، دستمزد زحماتش را زماني گرفت که از ميان  29بازيکن دعوت 
شده به اردوي تيم ملي، 11 واليباليست ش��اگردان او بودند که در دو 
دوره تيم اخير نوجوانان حضور داشتند و هفت نفر آنها نيز سال گذشته 
قهرمان جهان شدند، مسئله اي که به گفته وکيلي باعث شده تا او چرخه 

بازيکن سازي اش را حفظ کند.

فریدون حسن

سعيد احمدیان

كودک سرطاني بوكسور شد!
  حرکت هاي خيرخواهانه ورزش و غيرورزش نمي شناسد، مانند اتفاقي که 
ديروز در رش��ته بوکس رخ داد و ورزش وجهه انسان دوستانه اش را بار ديگر 
نشان داد. پسر 10 ساله سرطاني که علاقه زيادي به بوکس داشت در تمرينات 
تيم ملي بوکس حاضر شد. ساميار رضايي، کودک 10 ساله اي که به سرطان 
مبتلاست به دليل علاقه زيادش به ورزش بوکس، در محل تمرينات تيم ملي 
حاضر شد و با بوکس��ورها عکس يادگاري گرفت. فدراسيون بوکس به پاس 
حضور اين کودک در محل اردوهاي تيم ملي، يک جفت دستکش بوکس نيز 
به او اهدا کرد. تيم ملي بزرگسالان بوکس زير نظر اکبر احدي تمرينات خود را 

براي حضوري پرقدرت در بازي هاي آسيايي پيگيري مي کند. 

محمد  ناظم الشريعه 

 سرمربي تيم ملي فوتسال

پاگشای قهرمان در آزادی
اميدواري آبي ها به تثبيت مکان دوم جدول

لزومي به استفاده از كالاي خارجي نيست
  داورزني، معاون توس��عه ورزش قهرماني و 
حرفه اي وزارت ورزش در راس��تاي حمايت 
از کالاي ايران��ي تأکي��د کرد که ق��رارداد 
برخي فدراسيون ها با شرکت هاي خارجي 
نبايد تمديد ش��ود: »برخي فدراس��يون ها 
براي مسابقات جهاني مجبور به استفاده از 
محصولات شرکت هاي خارجي هستند، اما استفاده از کالاي خارجي 
در رقابت هاي داخلي ضرورتي ندارد، خصوصاً که در ايران محصولات 
ورزشي با کيفيت و استاندارد بالا توليد مي شود که مي توانيم با بهره گيري 
از آنها در تحقق شعار سال نقش آفريني کنيم. ايران در بسياري از عرصه ها 
به خودکفايي رسيده و توانايي توليد بسياري از کالاها و امکانات ورزشي 
را دارد. اميدواريم توليدکنندگان داخلي هم در بخش ورزشي گام بزرگي 

بردارند تا مجبور به خريد   از شرکت هاي خارجي نباشيم.«

شيوا نوروزي
    گزارش

شب سخت يوونتوس و سويا در ليگ قهرمانان

رئال و بايرن در يک قدمي صعود به نيمه نهايي 
دنيا حيدري 

   فوتبال اروپا 

  دور يك چه�ارم نهايي لي�گ قهرمان�ان اروپا 
امش�ب با برگ�زاري دو ديدار برگش�ت به اتمام 
مي رس�د و چهره دو تيم صعود کننده به مرحله 
نيمه نهايي مش�خص مي ش�ود که رئال مادريد 
و بايرن موني�خ بخ�ت خوب�ي ب�راي راهيابي به 
مرحله نيمه نهاي�ي ليگ قهرمان�ان اروپا دارند. 
در اسپانيا و در ورزشگاه سانتياگوبرنابئو، رئال مادريد 
پذيراي يوونتوس اس��ت. رونالدو و يارانش در بازي 
رفت که هفته قبل در تورين برگزار ش��د، ۳ بر صفر 
برنده ش��دند تا ش��رايط خوبي براي صعود به جمع 
چهار تيم پاياني داشته باشند.شاگردان زيدان امشب 
مي توانند مقابل چش��م هواداران خ��ودي صعود به 
نيمه نهايي را جشن بگيرند، با اين حال ديبالا  معتقد 
است يووه مي تواند با وجود شکست ۳ بر صفر در تورين 

شانس صعود داشته باشد. اين بازيکن 
که به دليل درياف��ت کارت قرمز در 
مادريد غايب خواهد بود، معتقد است 

يوونتوس هرگز تس��ليم نخواهد 
ش��د: »م��ا هن��وز اعتقاد 

داريم ک��ه مي توانيم به 
مرحله بع��د صعود 
کنيم. من و ديگر 
هم تيمي هاي��م 
هرگ��ز تس��ليم 
نخواهي��م ش��د 
يوونت��وس  و 

اينگونه نيست. ما 
معتقدي��م امکان 

گرفتن يک نتيجه خوب برابر 
رئال مادريد وجود دارد، وگرنه 
اصلًا دليلي ن��دارد به مادريد 
سفر کنيم.«  در ديگر ديدار 
اين مرحله بايرن مونيخ در 
ورزش��گاه خانگي  خود 
آليانس  آرن��ا ميزبان 
سوياي اسپانياست. 
مونيخي ه��ا ک��ه 
ابتداي هفته جاري 
در بوندس ليگا جشن 
قهرماني گرفتند، حالا با تمام 
قوا وارد اين مصاف س��خت 
خواهند ش��د. شاگردان 

يوپ هاينکس در بازي رفت و با خوش شانسي مقابل 
تيم س��ختکوش لاليگايي 2 بر يک برنده شدند. با 
وجود اين، اما نمي توانند کار را تمام ش��ده بدانند و 
بايد با بالاترين سطح تمرکز به مصاف حريف بروند 
تا جايي براي حس��رت باقي نماند. بايرن بازي رفت 
را با خوش شانسي برد و اگر گل به خودي سويا نبود، 
ش��ايد روند بازي تغيير مي کرد يا نهايتاً با تساوي به 
پايان مي رسيد. مسئله مهمي که البته هاينکس نيز 
با بيان اينکه براي قهرمان��ي در چمپيونزليگ بايد 
نمايش هاي بهتري ارائه دهيم، اشاره مستقيمي به آن 
دارد: »در بازي رفت بدون شک کمي خوش شانس 
بوديم، اما براي اين ديدار بايد با تمرکز و دقت بيشتري 
بازي کنيم و نمي توانيم تنها روي خوش شانسي ها 

حساب کنيم.« 

مسي شايد هرگز روي نيمکت منچستر ننشيند و 
پيراهن شياطين سرخ را برتن نکند، اما عکسي از اين 
بازيکن در رختکن آکادمي منچستر در زمين تمريني 
اين تيم نصب شده که بسيار جالب توجه است. اين 
عکس مربوط به ديدار دو تيم آرژانتين و کرواس��ي 
در استاديوم آپتون پارک، ورزشگاه قديمي باشگاه 

وستهام است که با برتري 2 بر يک آلبي سلسته به 
پايان رسيد. اما آنچه باعث شده عکس فوق ستاره ۳0 
ساله بارسا در رختکن باشگاه منچستر نصب شود، 
اين است که در اين تصوير ليونل مسي در حال تميز 
کردن کتاني هاي خود اس��ت و مسئولان منچستر 
قصد داشتند به ستارگان جوان خود آموزش دهند 

که حتي ستاره هاي بزرگ نيز بايد با فروتني، وظايف 
خود را انجام دهند و حتي کتاني هاي خود را نيز تميز 
کنند و اين نه تنها چيزي از آنه��ا کم نمي کند که 
برعکس باعث مي شود بزرگ تر هم شوند. عکسي که 
الگوي خوبي براي آينده و براي جوان هايي است که 

مي خواهند ستاره هاي آينده باشند.

رونالدوي جديد از نگاه كاپلو
 فابيو کاپلو، سرمربي سابق تيم ملي فوتبال روسيه معتقد است، دوران 
رونالدو و مسي که بيش از يک دهه است بر فوتبال اروپا و جهان سايه 
انداخته اند و توپ هاي طلا را يکي پس از ديگري به دست مي آوردند، دو 
سال ديگر به پايان مي رسد و بعد از آن نوبت به درخشش کيليان امباپه 
است: » امباپه استعداد بسيار بالايي دارد. آينده درخشاني در انتظار اين 
بازيکن است و او کريستيانو رونالدوي جديد فوتبال اروپا خواهد بود.« 

ايتاليا؟ چراكه نه!
 نيمکت تيم ملي فوتبال ايتاليا بعد از ناکامي در صعود به جام جهاني، 
هنوز معطل سرمربي جديد اس��ت، هرچند که اين روزها حرف از 
پائولو مالديني، اسطوره ميلان براي هدايت آتزوري به ميان آمده،  اما 
او  معتقد است فدراسيون فوتبال اين کشور بايد به دنبال مربي اي با 
اهداف بلندمدت باشد: »ايتاليا؟ چراکه نه! صحبت هايي انجام داده ام. 

سخت است که نه بگويم، اما بايد ديد شرايط فراهم است يا نه.«

آلگري مي تواند فرگوسن يوونتوس باشد
 مارچلو ليپي، سرمربي س��ابق تيم ملي فوتبال ايتاليا با ستايش از 
آلگري تأکيد کرد که او مي تواند فرگوسن يووه باشد: »آلگري طي 
چهار سال گذشته عملکرد بسيار خوبي داشته و دو بار به فينال ليگ 
قهرمانان اروپا راه يافته و اکنون نيز صدرنشين ليگ است. او مي تواند 
به مدت طولاني در اين تيم بماند و آن را در بهترين حالت نگه دارد. 

معتقدم او مي تواند فرگوسن يوونتوس باشد. «

الگوی تميز كردن كتانی!


